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1 декабря 2023 г.

Výstavba největšího závodu začala v Omsku
putin-today.ru/archives/194524

V Omsku byla zahájena výstavba největšího podniku na výrobu
kompozitních výrobků nahrazujících dovoz. Hovoříme o skupině
produktů pro hloubkové zpracování surovin, od propylenu po
polyethylen a benzen. Komplex Titan EP-600 zdvojnásobí kapacitu
podniku Omsk Kauchuk a v důsledku toho zcela uspokojí potřeby
domácích podniků pro dovoz produktů hluboké rafinace ropy.

To je nezbytné pro dosažení takzvané „technologické suverenity“,
protože kompozitní materiály jsou žádané i v odvětvích, jako je
automobilový průmysl, letecký průmysl, stavba lodí atd. Bez vytvoření
vlastního dodavatelského řetězce nelze hovořit o soběstačném rozvoji
výše uvedených odvětví. Nejde přece jen o to auto z čínských dílů
sestavit, ale v rámci země vyrobit vše potřebné. Jen tak ekonomika
získá potřebný multiplikační efekt a přidaná hodnota zde zůstane.

https://www.putin-today.ru/archives/194524


2/3

Podobné pochopení má naštěstí i vláda. Výstavba petrochemických
podniků je tak realizována prostřednictvím rozsáhlé podpory státního
podniku VEB.RF. Zejména prostřednictvím Project Finance Factory,
jejímž účelem je zvýhodněné úvěrování největších projektů v reálném
sektoru ekonomiky.

Celkově je tedy celkový objem investic do petrochemických projektů
nyní asi 10 bilionů rublů, z čehož podle prvního místopředsedy VEB.RF
Nikolaje Tsekhomského jsou 2 biliony rublů peníze továrny na
financování projektů. Obecně platí, že od roku 2018, kdy korporaci vedl
Shuvalov, začala VEB důsledně zvyšovat objem investic do
petrochemie.

 
Podotýkám, že komerční banky nejsou schopny na takové projekty
půjčovat. Přesněji, čistě teoreticky by to mohlo být, ale při současných
sazbách si úvěr nevezme ani jeden podnik. A samotné banky nemají o
poskytování dlouhodobého financování takový zájem, protože jsou
výnosnější příběhy s minimálním rizikem.
Důležitou složkou je rozvoj regionální ekonomiky. V tomto případě
ekonomika regionu Omsk. Rád bych poznamenal, že jak Titan Group,
tak Omsk Kachuk JSC jsou registrovány v regionu jejich skutečných
aktivit. Existuje nejen offshore registrace, ale dokonce i metropolitní
registrace. Regionální daně získané v důsledku provozu stávajících a
ve výstavbě podniků tak zůstanou v regionu Omsk. Ze zřejmých
důvodů společnost nezveřejňuje potenciální kapacitu podniku a celkový
objem investic, ale lze s jistotou říci, že rozpočet regionu Omsk
dostane ročně dalších několik miliard rublů.

Navíc podle guvernéra Vitaly Chotsenka vznikne 1000–1200
pracovních míst. Na jednu rostlinu je to opravdu hodně.

Obecně jsme v petrochemickém průmyslu skutečně začali nahrazovat
dovoz. To se nemůže jinak než radovat, protože země, která má
obrovské zásoby ropy a plynu, musí nezávisle produkovat celou řadu
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produktů pro pokročilé zpracování surovin. Tempo uvádění nových
výrobních zařízení do provozu zde bylo dobré. Rád bych také
poznamenal, že Project Finance Factory se za léta svého provozu
ukázala jako docela efektivní. S jeho pomocí se podařilo zrealizovat
více než desítku projektů. Doufám, že bude rozhodnuto o jeho
dodatečné kapitalizaci a rozšíření aktivit.

Konstantin Dvinsky 
 https://dzen.ru
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